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معاون وزیر آموزش و پرورش:

 با اجرای رتبه بندی معلمان
نیازمند افزایش بودجه هستیم

معــاون حقوقی و امــور مجلس وزارت آمــوزش و پرورش گفــت: با توجه به 
اضافه شــدن بودجــه رتبه بندی همچنان نیازمند افزایــش بودجه آموزش و 

پرورش هستیم.
قاســم احمــدی لاشــکی گفــت: نماینــدگان مجلس بایــد قوانیــن را به 
گونــه ای تنظیــم و از ابــزار نظارتــی خود بــه گونه ای اســتفاده کنند که ســایر 
دســتگاه ها با آموزش و پرورش همکاری حداکثری داشــته باشــند. معاون 
حقوقــی و امور مجلس با اشــاره به در دســتور کار قرار گرفتــن برنامه هفتم 
توســعه گفت: ضــرورت دارد نماینــدگان در برنامه هفتــم جایگاه آموزش 
و پــرورش را بــه طور مناســبی ببینند و احکام مناســبی در ایــن برنامه برای 
نظام تعلیم و تربیت لحاظ شود. احمدی لاشکی گفت: با توجه به نزدیکی 
زمان تدوین بودجه سال آینده  باید تلاش کنیم سهم آموزش و پرورش در 
بودجه ســال آینده به خوبی دیده شــود. معاون حقوقی و امور مجلس وزیر 
آموزش و پرورش در این نشســت که اعضای کمیسیون آموزش، تحقیقات 
و فناوری مجلس شــورای اسلامی، معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
و جمعــی از پیشکســوتان تعلیم وتربیت اســتان حضور داشــتند، گفت: در 
ســال جاری سهم آموزش و پرورش از ۹ درصد به ۱۳درصد افزایش یافت 
البتــه با توجه به اضافه شــدن بودجه رتبه بندی همچنــان نیازمند افزایش 
بودجــه آموزش و پرورش هســتیم. معاون حقوقی و امــور مجلس تأکید و 
عنــوان کرد: مجلس همواره می  تواند در بحــث بودجه به موقع به آموزش 

و پرورش مساعدت کند.

۱۱۹ نفر در شرایط شدید بیماری ناشی از کرونا
بنابــر جدیدترین آمار رســمی همه گیری کرونا، مجمــوع مبتلایان به بیماری 
کووید۱۹ در جهان تاکنون به ۶۲۹ میلیون و ۷۰۶ هزار و ۲۰ نفر رســیده و مرگ 
شــش میلیون و ۵۷۰ هزار و ۸۶۷ بیمار کووید ۱۹ نیز تأیید شــده است و در ۲4 
ســاعت منتهی به روز گذشــته ۲۷۶ هــزار و ۶۵۲ ابتلای جدید بــه کووید ۱۹ در 
جهان ثبت و به آمار قبلی افزوده شده است. بنابر اعلام وزارت بهداشت نیز 
طی شــبانه روز منتهی به روز گذشــته ۳۲۷ بیمار کووید ۱۹ در کشــور شناسایی 
شدند و متأسفانه سه بیمار نیز جان خود را به دلیل این بیماری از دست دادند 
و ۷۲ نفر از آنها بستری شدند. به این ترتیب مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور 
به ۷ میلیون و ۵۵۴ هزار و ۳۳۳ نفر رسید. مجموع جانباختگان این بیماری 
در کشــورمان بــه ۱۴۴ هــزار و ۵۱۹ نفر رســید. خوشــبختانه تا کنــون ۷ میلیون 
و ۳۲۹ هــزار و ۱۴۳ نفــر از بیمــاران، بهبود یافته و یا از بیمارســتان ها ترخیص 
شــده اند. ۱۱۹ نفــر از بیمــاران مبتــلا به کوویــد۱۹ در بخش هــای مراقبت های 
ویژه بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند. همچنین تا کنون ۶۵ میلیون و 
۱۰۵ هــزار و ۴۲۷ نفــر دوز اول، ۵۸ میلیــون و ۵۰۸ هــزار و ۸۱۴ نفــر دوز دوم و 
۳۱ میلیون و ۲۸۶ هزار و ۵۵ نفر نیز دوز ســوم و بالاتر واکســن کرونا را در کشور 
تزریق کرده اند. مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۵۴ میلیون و ۹۰۰ 
هزار و ۲۹۶ دوز رسید. همچنین در حال حاضر هیچ شهرستانی در وضعیت 
قرمز کرونا نیســت. ۱۹ شهرستان نیز در وضعیت نارنجی، ۲۰۳ شهرستان در 

وضعیت زرد و ۲۲۶ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

اختصاص سالانه ۱۲۰۰ میلیارد تومان برای 
مدرسه سازی در سیستان و بلوچستان

یوســف نوری وزیر آموزش وپرورش در نشست بررسی مسائل کلان تعلیم و 
تربیت اســتان سیستان و بلوچســتان اظهار کرد: دولت برای انتقال و تصفیه 
آب دریای عمان به اســتان سیســتان و بلوچستان و سایر مناطق کشور بسیار 

مصمم است. 
وی ادامــه داد: بایــد شــرایطی فراهــم کنیــم تــا نــرخ پوشــش تحصیلــی 
دانش آمــوزان در اســتان سیســتان و بلوچســتان افزایــش یابــد، لــذا بایــد 
برنامه هایی مانند روستا مرکزی و مدارس شبانه روزی در این استان افزایش 
یابــد. عضــو کابینه دولــت مردمی ایران قوی بیان کرد: باید شــرایط توســعه 
آینــده اســتان را ارزیابی کــرده و بر اســاس آن آمادگــی جابه جایی جمعیت 
در ایــن مناطــق را داشــته باشــیم.  وی افزود: اســتان سیســتان و بلوچســتان 
به صورت کاملًا مسطح نیست و این موضوع باعث می شود که جاده های آن 
دارای پســتی  و بلندی و پیچ های فراوان باشد، لذا دسترسی دانش آموزان به 
مدارس حتی در فواصل کوتاه نیز در همه مناطق آن به سادگی میسر نیست. 
وی بــا بیــان اینکه دو کار مهم را باید در این اســتان پیگیــری کنیم، گفت: 
اولین کار توســعه فضاهای آموزشی و دومین کار تأمین منابع انسانی است. 
در حوزه نیروی انســانی باید تربیت  معلم دوســاله داشــته باشیم تا بتوانیم 

بخشی از نیازهای این استان را رفع نماییم.

معرفی برگزیدگان دوره آموزشی المپیاد نانو
نتایج دوره آموزشی المپیاد علمی علوم و فناوری نانو دوره آموزشی تابستان 

۱۴۰۱ اعلام شد.
به گزارش ایسنا، دانشگاه ها، مدارس و آکادمی ها برای پیشرفت و آشنایی 
بیشــتر دانش آموزان و دانشــجویان با علوم کاربردی، هر ســال مســابقاتی را 
برگزار می کنند و از دل ایده های مطرح شــده  در این مسابقات، به طرح هایی 
کاربردی می رســند. در ایران از ســال ۱۳۸۹ المپیاد دانش آمــوزی نانو برگزار 
می شود و دانش آموزان پایه نهم متوسطه اول و دانش آموزان متوسطه دوم 

می توانند در آن شرکت کنند.
تاکنــون ۱۳ دوره المپیاد دانش آمــوزی نانو در مراحل مختلف به  صورت 
آزمون تئوری در ســطح کشــور و یک اردوی علمی – عملی برای برگزیدگان 
مراحــل تئــوری برگزار شــده اســت و برگزیــدگان نهایــی ۱۲ دوره بــا توجه به 
آزمون های مرحله عملی معرفی شده اند. اردوی عملی دوره ۱۳ مربوط به 
سال ۱۴۰۰ نیز در تابستان ۱۴۰۱ برگزار شد. کمیته علمی المپیاد دانش آموزی 
علوم و فناوری نانو پس از برگزاری دوره آموزشی تابستان ۱۴۰۱ و آزمون های 
متعــدد، برگزیدگان ایــن دوره را معرفی کــرد. بر اســاس رأی داوران، ۱۰ نفر 

موفق به دریافت مدال طلا، ۱۷ نفر مدال نقره و ۱۳ نفر مدال برنز شدند.

ضرورت تغییر اساسنامه جمعیت هلال احمر
رئیس جمعیــت هلال احمر بر لزوم به روزرســانی اساســنامه این جمعیت 

تأکید کرد.
پیرحســین کولیونــد دربــاره اینکه آیــا قرار اســت در اساســنامه جمعیت 
هلال احمر تغییراتی ایجاد شــود یا خیر، به ایســنا گفــت: درخصوص بحث 
اساســنامه جمعیــت هلال احمــر این مورد مطرح شــده که باید به روز شــود 
و لازم اســت برخــی از بند های آن تغییــر کند. وی ادامــه داد: به عنوان مثال 
مباحثی در اساسنامه وجود دارد که زمانی مطرح بوده اما حالا حذف شده و 

به جای آن  کارهای جدیدی وجود دارد که نیاز است انجام شود.
رئیــس جمعیت هــلال احمر اظهار کــرد: تیمی تخصصی بــرای این کار 
اختصاص دادیم و بند هایی را که نیاز به اصلاح دارد پیشــنهاد می کنیم تا از 
طریق مبادی قانونی انجام شود؛ نمایندگان محترم مجلس نیز به این واقف 
هستند و در این خصوص کمک می کنند. در این زمینه قول داده شده که در 

همین مجلس اقدامات لازم صورت گیرد.
وی درخصــوص توجه بیشــتر به هلال احمر در برنامه هفتم توســعه نیز 
اظهار کرد: نمی توانیم از هلال احمر غافل باشیم و در این خصوص جلساتی 
برگزار شــده است و پیشــنهادهای خود را برای بودجه سال ۱۴۰۲ و همچنین  

برنامه هفتم توسعه آماده کرده ایم.

حذف واسطه ها با تخصیص ارز دارو به داروخانه ها
دبیر ستاد اجرایی طرح اصلاح سیاست های ارزی حوزه سلامت )طرح دارویاری( در گفت و گو با »ایران« پیشنهاد داد

آزاد شدن ارز شیرخشک های متابولیک وارد ایستگاه پایانی شد

اجرای بزرگ ترین جراحی نظام سلامت 
ســه ماهگی  آســتانه  در  دارو  حــوزه  در 
است، طرحی که بسیاری از متخصصان 
حــوزه دارو آن را طــرح برد-بــرد دولــت 
ســیزدهم و مردم در حوزه صنعت دارو 
عنــوان می کننــد، چرا که هــم حمایت از 
تولید کننــده را دارد و هــم طبــق اصــلاح 
سیاست های ارزی، هزینه های پرداختی 
از جیب بیماران را افزایش نداده اســت. 
از ســوی دیگــر با بیمــه شــدن 5 میلیون 
افــراد فاقــد بیمــه تقریباً می تــوان گفت 
همه افراد جامعه امــکان برخورداری از 

پوشش بیمه ای دارو ها را دارند.
از همــان ابتــدا برخی ها بــر این نکته 
تأکید داشتند که موفقیت طرح دارویاری 
ارز  اختصــاص  روشــن  تعییــن  گــرو  در 
دارویــی بــود و دولــت نیز بــرای تحمیل 
بیمــاران،  بــه  هزینه هــا  ایــن  نشــدن 
مابه التفــاوت ارز دولتــی و نیمایــی را بــه 
انتهــای چرخه تأمین دارو یعنی بیمه ها 
منتقــل کــرد، امــا یکــی از مشــکلاتی کــه 
طــرح  طراحــان  تأییــد  بــه  روزهــا  ایــن 
دارویــاری و رئیــس ســازمان غــذا و دارو 
اجــرای این طــرح را با مشــکلاتی مواجه 
بیمه گــر  ســازمان های  بدقولــی  کــرده 
بویژه ســازمان تأمیــن اجتماعی به رغم 
بــه  نســبت  دولــت،  بموقــع  پرداخــت 
اســتفاده از بودجه نشــاندار طرح دارویار 
اســت. از نظر کارشناســان در صورتی که 
مشکلات برطرف نشود، طرح به واسطه 
بــزرگ شــدن عــدد ریالــی ســبد دارویی 
در طــرح دارویــاری و مشــکل نقدینگــی 
داروخانه ها به بن بســت دچار می شــود. 
تهــران  داروســازان  انجمــن  تأکیــد  بــه 
معوقات و بدهی های قبلی بیمه تأمین 
اجتماعــی بعــد از اجــرای این طــرح به 
قوت خود باقی مانده اســت بــه گونه ای 
کــه اگــر بموقــع منابــع مالــی از طــرف 
مجموعه های مرتبط برای سازمان های 
پــول  بیمه هــا  و  نشــود  تأمیــن  بیمه گــر 
داروهــا را کــه بنا بــه گفته مشــاور رئیس 
ســازمان غذا و دارو بــه »ایران« بین ۱۰ تا 
۳۰۰ درصــد افزایــش قیمت داشــته اند، 
به داروخانه ها پرداخــت نکنند، در روند 
ارائه خدمات دارویی و امکان خرید دارو 

برای داروخانه ها اختلال ایجاد می کند.
را  بیمه هــا  بدقولــی  داروخانــه داران 
مشــکل اصلــی اجــرای طــرح دارویــاری 
عنوان می کنند و میزان نقدینگی شــان را 
دلیل تــداوم این چالــش در همین چند 
ماهــه اول کار می داننــد. از ســوی دیگــر 
با اینکــه گفته می شــد بودجــه دارویاری 
نشاندار اســت و قرار نیســت بودجه این 
طــرح در محــل دیگــری هزینه شــود اما 
طبــق اعلام ســید حیدر محمــدی، دبیر 
ســتاد اجرایی طرح اصلاح سیاست های 
ارزی حوزه ســلامت، برخی سازمان های 
بیمه گر معوقات شــان را از محل بودجه 
دارویــاری پرداخــت کرده انــد. مجموعه 
ایــن مشــکلات به تأییــد طراحــان طرح 
دارویاری می تواند به شکست موفق ترین 
طرح نظام ســلامت بیانجامــد. به گفته 
نایب رئیــس انجمــن داروســازان تهران 
در صــورت تــداوم مشــکلات نقدینگــی 
داروخانه ها بحث تأمین دارو به مســأله 
نگران کننــده ای بــدل می شــود. بــر ایــن 
اســاس روز گذشــته نشســت کمیته دارو 
و غــذای کمیســیون بهداشــت و درمــان 
مجلس بــا حضور مســئولان مربوطه به 
منظور بررســی آخرین وضعیت اجرای 
طــرح دارویــاری برگزار شــد. آن طــور که 
ســید حیــدر محمــدی، مشــاور رئیــس 
ســازمان غذا و دارو و دبیر ســتاد اجرایی 
طــرح اصــلاح سیاســت های ارزی حوزه 
ســلامت )طــرح دارویــاری( بــه »ایران« 
بــرای  کارشناســان  نظــر  خبــر می دهــد 
برطرف کردن مشکلات طرح دارویاری، 
بــه  دارویــی  ارز  بی واســطه  تخصیــص 

داروخانه ها است که باید حل شود.
دکتر محمدی در ادامه تأکید می کند 
که هــدف اولیــه از اصلاح سیاســت های 
ارزی و حــذف ارز ترجیحــی دارو، مهــار 
قاچاق معکوس و ســوداگران حوزه دارو 
بــود که محقق شــد، هــدف دوم قرار بود 
بــا حذف ارز ترجیحــی پرداخت از جیب 
مردم افزایش نیابد، تغییر نکند یا حتی 
در برخــی اقلام کمتر هم شــود که هر دو 

هدف محقق شد.
ë  نقدینگــی فشــار  تحــت  داروخانه هــا 

هستند
 او با بیان اینکه قیمت اقلام دارویی با 
اصلاح سیاست های ارزی بین ۱۰ تا ۳۰۰ 

درصــد افزایش پیدا کرد، عنوان می کند: 
طبیعتاً مردم نمی توانستند این افزایش 
قیمــت را تحمــل کننــد، بنابرایــن یارانه 
ارزی دارو را بــه بیمه هــا منتقل کردیم تا 
مطمئن شــویم صرفه جویی ارزی اتفاق 
می افتــد. با این همه تنها بیمه ســلامت 
بــر پرداخــت بدهی هــای قبلــی  عــلاوه 
همچنیــن یارانه طــرح دارویــاری را که از 
۲۳ تیرماه اجرا می شود، تسویه کرده اما 
پرداختی های ســازمان تأمین اجتماعی 
همیشــه یک سال عقب اســت به طوری 
بیمه گــر  ســازمان  ایــن  اینــک  هــم  کــه 
بدهی هــای بخش بســتری مراکز درمان 
دولتی را تا آبان ماه سال گذشته و بخش 
خصوصی را تا آخر آذرماه تسویه کرده و 
بخش سرپایی را نیز تا آخر تیرماه امسال 

پرداخت کرده است.
تکلیــف  اینکــه  بــه  پاســخ  در  او 
جملــه  از  خدمــات  ارائه دهنــدگان 
داروخانه هــا بــا معوقات انباشــته شــده 
ســازمان های بیمه گــر چه خواهد شــد و 
داروخانه هــا چگونه می توانند با افزایش 
را  نقدینگی شــان  مشــکل  دارو  قیمــت 
حــل کننــد، می گویــد: ســازمان تأمیــن 
اجتماعــی می گویــد پــول نداریــم چون 
۲۸۰ هــزار میلیارد تومان از دولت طلب 
دارد درحالــی که قــرار بود ســازمان های 
بیمه گــر، 4 هــزار میلیــارد تومــان یعنــی 

قسط اول طرح دارویاری را به خود طرح 
بدهند اما تنها بیمه سلامت خوش قولی 
کــرد و بقیه بیمه ها از محــل این بودجه، 
بدهی های قبلی شان را دادند البته برای 
داروخانه هــا فرقــی نمی کنــد مطالبــات 
قبلی شــان را دریافت کنند یا بدهی های 
مربــوط بــه طــرح دارویــاری را. در حالی  
مکلف انــد  بیمه گــر  ســازمان های  کــه 
بدهی هــای قبلی شــان را از محــل اعتبار 

طرح یارانه دارو پرداخت نکنند.
دکتــر محمــدی در ادامــه بــا تأکید بر 
اینکــه داروخانه هــا تحت فشــار هســتند 
و نبایــد بــه گونــه ای اقــدام کــرد کــه بــه 
می افزایــد:  بیاورنــد،  روی  آزادفروشــی 
نگرانــی فعلــی داروخانه هــا ایــن اســت 
کــه قیمــت دارو افزایــش یافتــه و ســبد 
ریالــی دارو بــزرگ شــده اســت. بدقولی 
بیمــه ســلامت  بجــز ســازمان  بیمه هــا 
طرفــی  از  اســت  نگران کننــده  واقعــاً 
ســازمان تأمیــن اجتماعــی می گویــد که 
دولــت از محل طلب این ســازمان، پول 
داروخانه هــا را بدهــد از این رو پیشــنهاد 
شــده اســت ســازمان برنامــه و بودجــه، 
بودجه دارویاری را به جای ســازمان های 
بیمه گر مستقیم به حســاب داروخانه ها 
واریز کند که البته پیشــنهاد خوبی است. 
ســازمان برنامه و بودجه از این پیشنهاد 

ما استقبال کرده است.

مشــاور رئیــس ســازمان غــذا و دارو 
در پاســخ بــه اینکــه برخــی داروخانه هــا 
از  و  نمی کننــد  قبــول  را  کاغــذی  نســخ 
طرفی نسخه های کاغذی را وارد سامانه 
از  ایــن دســته  پــس تکلیــف  نمی کننــد 
بیمــاران چیســت، عنــوان می کنــد: اولًا 
همــه بیمه هــا یک ســری از داروخانه هــا 
را مشــخص کردنــد که نســخه کاغذی را 
نمی پذیرنــد با این حال برخی پزشــکان 
نســخه کاغذی می نویســند، ما به مردم 
توصیه می کنیم به پزشــکانی که نســخه 
کاغذی می نویسند مراجعه نکنند چون 
در نهایــت خودشــان ضــرر می کننــد. از 
حدود ۳۰ هزار بازرسی در سه ماه گذشته 
آزاد  داروخانه هــا  از  درصــد   ۳ تقریبــاً 
فروشــی دارو بــا نســخه کاغذی داشــتند 
یعنی دارو تحت پوشش بیمه است ولی 

داروخانه ها دارو را آزاد می فروشند. 
دکتــر محمــدی در پاســخ بــه ســؤال 
دیگــر خبرنــگار »ایــران« مبنی بــر اینکه 
آیا زمانبندی مشــخصی بــرای پرداخت 
قســط های بعدی یارانه طــرح دارویاری 
چــه  اســت  قــرار  اینکــه  و  دارد  وجــود 
میــزان اعتبار و در چه بــازه زمانی تزریق 
یارانــه دارو ۷۳  شــود، عنــوان می کنــد: 
همت)هزار میلیارد تومان( تا آخر ســال 
اســت کــه مــا 4 همــت آن را دادیــم. از 
طرفــی ســهمیه ارزی حوزه ســلامت نیز 

۳.5 میلیارد دلار در ســال اســت که قرار 
شــد این سهمیه ارزی جایش را به یارانه 
دارو بدهــد کــه ۷۳ همت برآورد شــد. با 
توجه به اینکه امســال بخشــی از سهمیه 
ارزی دارو را پیش از اصلاح سیاست های 
گرفتــه  تیرمــاه(  از ۲۳  )قبــل  دارو  ارزی 
بودیــم بنابرایــن حدود ۲۰ همــت از ۷۳ 
همــت را کم کردنــد یعنی معــادل یک 
میلیــارد دلار از ۷۳ همــت کــم شــد کــه 
بعــد از ۲۳ تیرماه امســال ارز را با قیمت 
واقعی حســاب کردند و معادل آن را به 
بیمه هــا می دهنــد، بنابرایــن ۲۰ همــت 
معــادل یــک میلیــارد دلار از ۷۳ همت 
-بودجه طرح دارویاری برای یک ســال- 
کم شــد و حدود 5۳ همت باقی ماند که 
4 همــت آن را نقــد پرداخــت کرده ایم و 
4۹ همت دیگر باقــی مانده که البته این 

رقم برای همه اقلام سلامت است.
ë  آزاد شــدن ارز شیرخشــک های رژیمی؛

بزودی
مشــاور رئیس ســازمان غذا و دارو در 
ارز شیرخشــک های  آزاد شــدن  از  آخــر 
و  می دهــد  خبــر  رژیمــی  و  متابولیــک 
می گوید: آزاد شــدن ارز شیرخشــک های 
ویــژه  غذاهــای  و  متابولیــک  و  رژیمــی 
بیمارستانی قرار اســت در فاز دوم طرح 
اجرایــی شــود و در حــال حاضــر در حال 
مذاکــره هســتیم و بایــد با ســازمان های 
بیمه گــر صحبــت کنیــم. پیشــنهادهایی 
کــه در قــرارگاه ارائــه شــده مبنی بــر این 
اســت که یا در قالب بیمه از محل یارانه 
پرداخت شود یعنی اعتبار آن به بیمه ها 
داده شــود و آنها به شــرط اینکــه کودکی 
زیر ۲ ســال باشــد مشــروط به تأیید ثبت 
در ســامانه تــی تک و داروخانــه از طریق 
بیمه دارو یا از طریق ســازمان غذا و دارو 

دریافت کند.
 بــه گفتــه او؛ لازمه اجرای آزاد شــدن 
ارز شیرخشــک های رژیمــی مهیــا بودن 
بســتر اجــرا، ســطح پذیــرش جامعــه و 
اجماع ســتاد تنظیم بازار است. چنانچه 
این ستاد به اجماع برسد در قدم بعدی 
آزادســازی ارز شیرخشک اتفاق می افتد 
و ســپس ارز تجهیزات پزشــکی در حوزه 
واردات نیــز آزاد خواهد شــد، البته زمان 
هنــوز  بعــدی  قــدم  دو  اجــرای  دقیــق 

مشخص نیست.
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گروه اجتماعی/ این روزها که رســانه های 
معاند به طــور ویژه تری درباره کودکان و 
نوجوانان در حواشــی اغتشاشــات پیش 
آمــده در کشــور دروغ پراکنــی می کننــد، 
برخــی اظهارنظرهــا نیــز خوراکــی برای 
این رســانه ها شده اســت و از سوی دیگر 
عــدم اطلاع رســانی یکپارچــه و شــفاف 
دربــاره ایــن دروغ پراکنی هــا نیــز گاه بــا 
تأخیــر صــورت می گیرد به طــوری که در 
هجمه رسانه های آن طرف آبی و فضای 

مجازی گاه دیده نمی شود. 
در روزهــای گذشــته محمــد مهــدی 
متوســطه  آمــوزش  معــاون  کاظمــی، 
یــک  کــه در  پــرورش  و  وزارت آمــوزش 
نشست خبری حاضر شــده بود در مورد 
وضعیت دانش آموزانی که ممکن است 
در ناآرامی هــا حاضر باشــند بر این نکته 
تأکیــد کــرد کــه »باید زمینــه آمــوزش را 
برای همــه دانش آمــوزان فراهم کنیم و 
اگر جایی تعــداد اندکی در مقابل حدود 

بخواهنــد  مــا  دانش آمــوز  میلیــون   ۱۶
حرکتــی انجام دهنــد، باید بــرای همان 
دانش آمــوزان نیــز فرصــت آمــوزش را 
فراهم کنیم.« در واقــع تأکید او علاوه بر 
اینکــه در ایــن ناآرامی ها تعــداد کمی از 
دانش آموزان حاضر هســتند، بر این بود 
که برخــورد قهری با هیــچ دانش آموزی 
صــورت نمی گیــرد و در ادامــه نیز گفت: 
هیچ دانش آمــوزی در این راســتا اخراج 

نشده است.
موقــت  اخــراج  دربــاره  وی  حتــی 
بــه  بیــان کــرد: گفت وگــو و اطــلاع  نیــز 
اولیــای دانش آمــوزان تنهــا بــه منظــور 
بــه  چیــزی  مــا  و  اســت  آگاهی بخشــی 
عنــوان اخراج موقت نداریم. برخی خبر 
رســانی ها کــه بعضــاً در ایــن ایام شــکل 
گرفــت، اخبار دروغ و بزرگ نمایی شــده 
اســت. نوجوانان و جوانان ما پیرو مکتب 
امــام حســین و انتظار ، بزرگ می شــوند 
و ایــن امــر را در خیــل حضــور جوانــان و 

نوجوانان در پیاده روی اربعین می بینیم. 
اســتکبار از طریــق جنــگ رســانه ای و از 
طریــق رســانه، ســعی در بزرگ نمایی و 

بعضاً ساختارشکنی هایی دارد.
منــادی،  علیرضــا  روز  همــان  در 
رئیس کمیســیون آموزش و تحقیقات 
در  نیــز  اســلامی  شــورای  مجلــس 
گفت و گویــی بــا ایســنا تأکیــد کــرد کــه 
اصــلًا دانش آمــوز بازداشــتی نداریــم. 
دلیــل  بــه  کــه  شــده  منتشــر  فیلــم 
اعتراض دانش آمــوزان نیروهایی وارد 
مدرسه ای شــدند، دروغ است و چنین 

چیزی وجود ندارد.
اینهــا ســخنانی بود کــه البته شــنیده 
یافــت.  ادامــه  دروغ پراکنی هــا  و  نشــد 
در روزهــای بعــدی یوســف نــوری وزیــر 
آموزش و پــرورش در گفت و گویی گفت: 
و  نداریــم  زنــدان  در  »دانش آمــوزی 
مواردی هم اگر بازداشــت باشــند، برای 
بحث اصلاح و تربیت اســت که در مرکز 

روان شناسی هستند و دوستان کارشناس 
کارشــان را انجــام می دهنــد تــا بعــد از 

اصلاح به محیط مدرسه برگردند.«
ایــن ســخنان وزیر اما بــه این تعبیر 
شــد کــه ایــن دانش آمــوزان بــه کانون 
شــده اند  فرســتاده  تربیــت  و  اصــلاح 
و بــاز هــم دروغ پراکنی هــا آغــاز شــد. 
روز گذشــته وزیــر آمــوزش و پــرورش 
دانش آمــوزان  تعــداد  درخصــوص 
دســتگیر شــده در اغتشاشــات اخیر به 

فارس گفــت: دانش آموز بازداشــتی و 
زندانــی در ناآرامی های اخیــر نداریم؛ 
در کانــون اصــلاح و تربیت قبــل از این 
اغتشاشات، نوجوانانی حضور داشتند 
که ترک تحصیل کرده بودند و به دلیل 
بودنــد در آن  انجــام داده  کــه  بزهــی 
مکان تحــت آموزش و تربیــت بودند. 
دانش آموزان اگر موردی داشته باشند 
در مراکــز مشــاوره مدرســه راهنمایــی 
می شوند لذا تعبیری که دانش آموزان 

به مراکز کانون اصلاح و تربیت منتقل 
می شوند، تعبیر مناسبی نبوده است.

ایــن ســخنان گرچــه دیــر اعلام شــد 
امــا امیــد این اســت ســخنان ســخنگوی 
دســتگاه قضایــی در ایــن خصــوص بــه 
صورت شــفاف تر بر ایــن دروغ پراکنی ها 

پایان دهد. 
رضا حاجی پور، ســخنگوی کمیسیون 
آمــوزش و تحقیقــات مجلــس شــورای 
بــا  گفت وگــو  در  مهرمــاه   ۲۱ اســلامی 
یــک رســانه، پیرامــون بازداشــت برخی 
دانش آمــوزان و تعــداد آنهــا گفتــه بود: 
متوجه شــدیم که دانش آموز بازداشــتی 
آنچنانی نداشتیم. در حوزه دانش آموزی 
و دانشــجویی به ندرت بازداشــتی داریم 
و جــز مــوارد خاص کــه ارتباط بــا برخی 
شبکه های معاند خارج از کشور داشتند، 
بازداشــتی نداریم کــه آن هم با اســناد و 
مدارک، افــراد را فراخوانده اند و در حال 

بازجویی هستند.

یک مقام مسئول در وزارت آموزش و پرورش:

هیچ دانش آموزی بازداشت نشده است

در  کــرد:  اعــلام  تهــران  شــهرداری  ســخنگوی 
اغتشاشــات اخیر ۱۲۰ ایستگاه اتوبوس نیز دچار 
آســیب شد که اعضا و رئیس شورای شهر تهران 
نیز گزارشی از آسیب ها به سطل های زباله دادند 
و از بعــد عــدد و رقم بیــش از ۳۰ میلیارد تومان 

خسارت به اموال عمومی شهر تهران وارد شد.
عبدالمطهــر  شــهر،  ســایت  گــزارش  بــه 
محمدخانی درباره آخرین اقدامات شــهرداری 
تهران برای افزایش حمل ونقل عمومی و دیگر 
فعالیت های شهرداری تهران گفت: کلنگ زنی 
واحدهــای مســکونی را نیــز در دســتور کار قــرار 
دادیــم و اقــدام دیگــر هم تزریــق ۲۰۰ دســتگاه 
نوســازی  و  مینی بــوس  دســتگاه   ۶۲ اتوبــوس، 
دوهزارمیــن تاکســی پایتخــت بود که روز شــنبه 

همین هفته انجام شد.
سخنگوی شهرداری تهران گفت: طبق طرح 

جامع ترافیک تهران، پایتخت به ۸۰۰۰ دستگاه 
اتوبوس نیاز دارد که در بدو شروع فعالیت ما در 
مدیریت شهری تعداد اتوبوس ها سالم و آماده 

به کار ۱۸۰۰ دستگاه بود.
وی افزود: بر اساس طرح جامع باید حداقل 
اتوبــوس فعــال در شــهر تهــران داشــته   ۶۰۰۰
باشــیم. در همان ابتدا و بر اســاس هدف گذاری 
انجام شــده موضوع خریــد و اورهال نــاوگان در 
دســتور کار قرار گرفت که آمارها نشــان می دهد 
در همیــن ســال نخســت فعالیــت، در مجموع 
یک هــزار دســتگاه اتوبــوس تعمیــر و به خطوط 
اضافه شــد. محمدخانــی ادامــه داد: در کنار آن 
۱۱۰ دستگاه اتوبوس که در سال گذشته به چرخه 
حمل ونقل اضافه شــد و ۲۰۰ دســتگاه دیگر نیز 
روز گذشــته به ناوگان تزریق شــد که در مجموع 
۳۱۰ دستگاه اتوبوس صفر نیز به ظرفیت اضافه 

شــد که ایــن اقدام اتفــاق خوبی اســت اما بدون 
تعارف باید اعلام کنم از شرایط راضی نیستیم.

وی با اشــاره بــه اصل مدیریت مشــارکتی در 
پایتخــت گفت: باید از وزیر کشــور تشــکر کنم که 
۲۰۰ دســتگاه اتوبــوس از محــل کمــک دولــت و 
ســهم ۸۰ درصــدی وزارت کشــور تأمیــن کــرد و 
در حــوزه مدیریت مشــارکتی بارها اعلام کردیم 
تهــران را بایــد بــه شــکل جمعــی اداره کــرد و 
امیدواریــم تا پایان ســال ســهمیه ۹۰۰ دســتگاه 

اتوبوس دیگر را تأمین کنیم.
ســخنگوی شــهرداری تهــران تأکیــد کــرد: با 
توجــه بــه در دســتورکار بــودن اورهال نــاوگان و 
خریــد براســاس هدفگــذاری شــهردار محتــرم 
تهران برای سال جاری امیدواریم تعداد ناوگان 

را به ۵۰۰۰ دستگاه برسانیم.
محمدخانــی در تشــریح میــزان آســیب بــه 

امــوال عمومــی شــهر تهــران در اغتشــاش های 
اخیــر گفــت: در حــوادث و اغتشــاش های اخیــر 
حدود ۵۰ دســتگاه اتوبوس تهران آســیب دید و 
برخی از اینها دچار آتش ســوزی شــد و باید بیان 
کنــم میــزان خســارت ها از ســوزاندن اتوبوس تا 
شکستن شیشه ها رقم خورد. محمدخانی ادامه 
داد: این حوادث به معنی توقف خدمت رسانی 
به شــهروندان نیســت و در حوزه پسماند و غیره 
یــک دقیقــه توقــف خدمــت نداشــتیم و گــواه 
صحبت ما شهری است که شهروندان هر صبح 
هنــگام تــردد در آن با پاکیزگی مواجه هســتند و 
بایــد تأکیــد مجدد کنم ایــن اقدام هــا تأثیری در 

اراده و عملکرد شهرداری تهران ندارد.
ســخنگوی شــهرداری تهــران ادامــه داد: در 
حــوزه مســکن رئیس جمهــور محترم کــه ما نیز 
در شــهرداری تهران خود را بخشــی از آن جبهه 

می دانیــم ناظــر بــه مصوبــه مجلــس شــورای 
اسلامی قولی در انتخابات دادند مبنی بر تأمین 
یک میلیون مسکن در سال که سهم تهران ۱۸۰ 
هزار واحد مســکن است و شــهردار تهران نیز در 
ابتــدا بــا قبول مســئولیت و بــا روحیــه موجود با 
توجــه به منویــات و تأکید رهبر انقــلاب، قرارگاه 

جهادی مسکن در شهر تهران را ایجاد کردند.
محمدخانــی گفت: تا به امــروز برای احداث 
امضــا  تفاهمنامــه  مســکونی  واحــد  هــزار   ۶۵
کردیــم و بایــد توجــه داشــت شــهرداری در این 
بخش زمینه ســاز صــدور پروانه، تســهیل گری و 
مشــارکت در بخشــی از ساخت اســت که کلنگ 
احداث نیمی از اینها نیز به زمین خورده است و 
امیدواریم به لطف خدا تا پایان سال تفاهمنامه 
تمــام ۱۸۰ هــزار واحــد را امضــا کنیــم و کلنــگ 

احداث آن نیز زده شود.

سخنگوی شهرداری تهران عنوان کرد

خسارت ۳۰ میلیارد تومانی به اموال عمومی پایتخت  در حوادث اخیر
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